
V Dolních Chabrech, 12. září 2016 

Vážený pane Malino, vážený pane Cutychu, 

obracím se na Vás tímto otevřeným dopisem jako na starostu a radního městské části Praha – Dolní Chabry 

(zřizovatele Základní školy Spořická) a žádám Vás o prošetření aktivit, které se na místní základní škole dějí, zřízení 

nápravy a především omluvu rodičům žáků, kteří zde studují. 

Jsem obyvatelem Dolních Chaber a otcem dvou dětí, které navštěvují místní základní školu. Aktivně se angažuji ve 

Spolku přátel chaberské školy a dalších místních aktivitách. Z toho důvodu se na mě v průběhu prvních dvou zářijových 

týdnů obrátilo několik velmi rozhořčených rodičů, kterým se nelíbí, jakým způsobem s nimi škola komunikuje. Níže 

uvádím 4 body, ke kterým žádám vysvětlení a očekávám vaši omluvu směrem k rodičům žáků školy: 

1) Dne 1. září 2016 jsem se zúčastnil slavnostního zahájení školního roku na hřišti školy. Projev pana starosty 

Maliny mnoho lidí velmi rozlítil, neboť místo toho, aby vítal prvňáčky, motivoval je ke studiu, získávání vzdělání 

a případně občanské aktivitě, začal agitovat proti stovkám obyvatel, kteří podporují konání plánovaného 

referenda. Mnoho z nich bylo osobně na tomto setkání přítomno a velmi se jich toto neetické chování pana 

starosty dotklo a označili jej za ubohé a žádají omluvu, že se takové projevy v areálu školy už nebudou 

opakovat. 

2) Ve středu 7. září se konaly zahajovací třídní schůzky. V tělocvičně školy se opakoval velmi podobný scénář, 

tentokrát v podání paní ředitelky Chaloupecké a jejího zástupce pana Cutycha. Rodičům byl prezentován 

scénář, ze kterého někteří mohli pochopit, že škola již mohla být dostavena, kdyby nebylo těch, kteří si nepřejí 

masivní rozšiřování projektu Nové Chabry. Z dostupných podkladů víme, že to není pravda, veškeré dokumenty 

ohledně této kauzy jsou dostupné například na www.18400.cz/referendum. Rodičům zde dále bylo 

vyhrožováno, že pokud nedojde k podpoře developera, škola bude nucena si pronajmout další prostory 

v Čimicích a část dětí bude dokonce přemístěna do základní školy na Palmovce. 

3) Téhož dne, ve středu 7. září, hned po zahajovací schůzce v tělocvičně školy, se rodiče přesunuli se svými 

třídními učiteli do tříd a v některých třídách se stejný projev opakoval ještě jednou z úst třídních učitelů (vím 

minimálně o třech). V tu chvíli některým rodičům už došla trpělivost a dotázali se učitelů, odkud čerpají 

informace. Odpovědi se jim dostalo, že o tom nic nevědí, že v Chabrech ani nebydlí a že dostali instrukce od 

vedení školy tyto informace šířit mezi rodiče. 

4) Dále na schůzce v tělocvičně školy dne 7. září zástupce ředitelky školy a radní městské části pan Cutych tvrdil 

některým rodičům do očí, že městská část jako zřizovatel školy dělá maximum proto, aby škola byla 

modernizována a dostavena. Jelikož mnoho rodičů je přesvědčeno o opaku, vznesli jsme dotazy mimo jiné na 

Ministerstvo školství a odpověď ministerstva je v přímém rozporu s tvrzením pana radního Cutycha. Nejen, že 

pro dostavbu školy nedělají představitelé městské části maximum, ale dokonce, jak vyplývá s přiloženého 

dopisu z června letošního roku, ani nereagují na výzvy ministerských úředníků, kteří nabízí městské části, 

ucházení se o další finanční prostředky určené přesně na to, co je podstatou problémů – Rozvoj výukových 

kapacit základních a mateřských škol. Kopii dopisu z ministerstva adresovanou panu starostovi Malinovi z 20. 6. 

2016, která dokazuje, že pan Cutych rodičům vědomě neříká pravdu, přikládám. 

 
Žádám Vás tímto o důkladné prošetření vzniklé situace, očekávám Vaši reakci na výše uvedené 4 body včetně omluvy 
rodičům a pevně věřím, že se podobná situace už nikdy nebude opakovat. Takové projevy na půdu vzdělávací instituce 
v demokratické zemi opravdu nepatří. 
 
Dále bych Vás chtěl vyzvat, jako radní městské části, k výraznému zintenzivnění snahy o získání finančních prostředků 
z jiných zdrojů než kupčením s developerem formou změn územního plánu a masivního navyšování výstavby v Dolních 
Chabrech. Nejen já jsem přesvědčen, že zdroje existují, jak na krajské tak na celorepublikové úrovni. 
 
S pozdravem a přáním všeho nejlepšího pro Dolní Chabry 
 
 
Petr Kasa, Dolní Chabry 
email: petrkasa@gmail.com 

http://www.18400.cz/referendum

